



ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DISTRICTE NÚM. 10

“NORD”

En el Centre Cívic de Jubalcoi, situat en la partida de Jubalcoi, camí de Salades, Pol. 2 núm. 2036, 12 de març de 2025, a les 19:30 hores, es porta a efecte en segona convocatòria, la reunió en sessió ordinària de la Junta Municipal del Districte núm. 10, d'acord amb el que disposa l'article 13.1 del Reglament Orgànic de Districtes i Junes Municipals de l'Ajuntament d'Elx.

Presidix la reunió la presidenta del Districte, Laura Sánchez Brotons, assistida per la funcionària de la Regidoria de Participació i Districtes, Silvia Peral Gómez; actua com a secretària la funcionària d'esta Regidoria, M. José González Romero.

Hi assistixen

Dels vocals proposats pels grups polítics, representació municipal:

a) Pel Grup Municipal Popular:

- Irene Ruiz Nortes (regidora-presidenta del Districte)
- Laura Sánchez Brotons
- Olivia Bolívar Martín
- Trinitario Agulló Piñol
- Jacinto Alemañ Chazarra

b) Pel Grup Municipal Socialista:

- Adoración Martínez Román
- Samuel Bernal Mirón
- Ramón Benito Sevilla
- Fe Saiz López

c) Pel Grup Municipal Vox:

- Antonio José Cuenca Sánchez
- Joaquín Morales Palao

d) Pel Grup Municipal Compromís:

- Vicent Ripoll Esclapez

Vocal en representació de les associacions de l'àmbit territorial del Districte:

- Josefa Martí Martínez

Excel·lentíssim Ajuntament d'Elx

Transparència, Participació i Districtes. Plaça Menéndez Pelayo, 2- 03202 Elx-Elche. Tel. 96 665 82 80. participacio@elche.es



Representants de l'Alcaldia en les pedanies:

Partida la Peña de les Àguiles: Alejandro Salgado Tejela

Partida Ferriol i les Vallongues: Gregorio Pastor Martínez

Partida Altabix: Francisco José Sánchez Brotons

Partida Jubalcoi i Salades: José Vicente Blasco Marco

Partida Santa Anna: Leocadia Olivares Pérez de Tudela

Del personal municipal:

Tècnica de Participació i Districtes: Silvia Peral Gómez

Secretària: M. José González Romero

Assessora de Districtes: Manuela Mora Pascual

Regidor de Pedanies: Raúl Sempere Durá

Tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus: José Claudio Guilabert Gómez

Excusen la seua assistència:

Representant d'Alcaldia de Carrús: Matilde Baño Caballero

Representant d'Alcaldia de la Gàl·lia: M. Dolores Lifante Rodríguez

No hi assistixen:

Vocal del Grup Municipal Socialista: Tomás Torres Piñero

La presidenta del Districte saluda els assistents i cedix la paraula a la secretària del Districte, M. José González Romero, qui informa del fet que la sessió serà gravada als efectes de transcriure l'acta. Seguidament, verifica l'assistència dels membres de la Junta Municipal de Districte i comprovat que existix quòrum suficient per a la vàlida constitució del Ple, comença la sessió.

Amb caràcter previ, pregunta als vocals i públic assistent si desitgen intervenir en el torn de prec i preguntes que s'obrirà al final de la sessió. Sol·liciten la intervenció en el torn de prec i preguntes dels membres del Ple:

1. Samuel Bernal Mirón, vocal del Grup Municipal Socialista
2. Ramón Benito Sevilla, vocal del Grup Municipal Socialista
3. Trinitario Agulló Piñol, vocal del Grup Municipal Popular
4. Gregorio Pastor Martínez, representant d'Alcaldia de Ferriol i les Vallongues

Excel·lentísim Ajuntament d'Elx

Transparència, Participació i Districtes. Plaça Menéndez Pelayo, 2- 03202 Elx-Elche. Tel. 96 665 82 80. participacio@elche.es

5. Antonio José Cuenca Sánchez, vocal del Grup Municipal VOX
6. Vicent Ripoll Esclapez, vocal del Grup Municipal Compromís
7. Josefa Martí Martínez, vocal representant de les associacions

A les 19:40 hores, s'hi incorporen: Alejandro Salgado Tejela, representant d'Alcaldia de la Peña de les Àguiles i Leocadia Olivares Pérez de Tudela, representant d'Alcaldia de Santa Anna.

Sol·liciten la intervenció en el torn de precs i preguntes les següents persones del públic assistent:

1. M. Jesús Pacheco, en representació de l'Associació del camí dels Puços
2. Asunción Agulló, veïna de Jubalcoi
3. Virgilio López Camarasa, en representació de l'AV de Partida d'Altabix
4. Ana Molina, com a representant de l'AV de Santa Anna

La secretària recorda que cada intervenció tindrà una duració màxima de 5 minuts. A continuació, cedix la paraula a la presidenta, Laura Sánchez Brotons, que comença a tractar els distints punts previstos en l'ordre del dia.

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.

La presidenta del Districte pregunta si algú vol fer alguna observació a l'acta de l'última sessió, que ha sigut remesa juntament amb la convocatòria. En este punt, Alejandro Salgado, representant d'Alcaldia de la Peña de les Àguiles, que indica que no ha rebut la convocatòria correctament. Es verifica i s'informa que ha sigut enviada per seu a tots els membres de la Junta, i es recorda el suport amb què compten, per part del departament de Participació, per a salvar les dificultats tècniques que puga tindre per a accedir al contingut de les notificacions.

No havent-hi cap incidència més, es procedix a la votació de l'aprovació de l'acta de la sessió ordinària de la Junta Municipal d'11 de desembre de 2024, amb el següent resultat:

Vots a favor: 15 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 2 vocals del Grup Municipal Socialista (Samuel Bernal i Ramón Benito), 2 vocals del Grup Municipal Vox, 1 vocal del Grup Municipal Compromís, la vocal representant de les associacions i 4 representants d'Alcaldia en pedanies).

Vots en contra: 0.

Abstencions: 1 (representant d'Alcaldia a la Peña de les Àguiles).

Queda aprovada l'acta per majoria de 15 vots.

2.- INFORME DE GASTOS CORRESPONENT A L'ANY 2024.

La presidenta informa que l'import dels gastos per a la realització d'activitats en el Districte durant l'últim trimestre de l'any 2024 va ascendir a 6.741,55 euros. El total dels gastos de l'any 2024 ha sigut remés a tots els vocals juntament amb la convocatòria.



3.- INFORME DE LA PRESIDENTA.

La presidenta informa que el pressupost del Districte per a l'any 2025 ascendix a **80.000,00 €**, i es desglossa en dos partides, una per a activitats de Districtes i una altra per a manteniment, dotacions i espais públics, ambdues per import de **40.000,00 €**.

Continua la presidenta informant que enguany no hi haurà una partida específica per a subvencions a les associacions veïnals. No obstant això, es continuaran realitzant activitats per als veïns, bé organitzades directament pel Districte o en col·laboració amb les entitats ubicades en este. En este punt, s'aclarix que, en **els cartells de difusió** d'esdeveniments i activitats del Districte, han de constar els logos facilitats pel Departament de Comunicació de l'Ajuntament, diferenciant-se si el Districte organitza o col·labora. Afegix que, abans de la seua impressió i difusió, s'ha d'enviar l'esborrany del cartell al president i a la secretària per al seu vistiplau.

D'altra banda, en relació a les propostes que s'hi presenten pels membres de la Junta, indica la importància de fer-ho de manera detallada i concreta, per a avaluar-les i donar-los el tractament adequat. Les propostes consultives, en cas de ser aprovades, es remeten al departament corresponent, per la qual cosa és important que quede clar el contingut d'esta, per a la seua correcta resposta.

Referent al gasto amb càrrec al Pressupost 2025, realitzat durant el primer trimestre de l'any, informa que ascendix a **1.962,34 €**, emprat en les següents activitats:

- Col·laboració en la recepció dels Reis Mags en la pedania de Santa Anna
- Col·laboració en la Cavalcada dels Reis Mags en Centro Cívico de la Peña de les Àguiles

Prossegueix donant compte de les activitats que no comporten gasto al Districte i que s'han realitzat en este, com són: l'adequació i reparació de diversos camins, reparació de senyalització i altres elements necessaris, en què destaquen les següents:

- En el camí que va en direcció al Tir s'ha posat saorra.
- A Altabix, adequació del camí dels Murcians.
- Reparació d'una rasa en el camí de les Pedreres.
- Reparació en la partida d'Altabix de l'antic camí de Bonavista.
- A Ferriol, condicionament del recorregut de la 13a pujada al racó de la Morera.
- A la Peña de les Àguiles s'ha desbrossat un tram de camí.
- Mobiliari urbà. En quasi totes les pedanies s'han col·locat espills, s'han canviat senyals que estaven en mal estat.
- A Carrús, subjecció d'un senyal informatiu que estava al sòl, en el camí dels Arcs des de Ronda Oest.



La presidenta posa a la disposició dels assistents el document amb el llistat de les actuacions que s'hi han realitzat per si volen consultar-lo.

Seguidament, procedix a donar resposta de l'estat de les propostes aprovades en sessions anteriors.

En primer lloc, en relació a la proposta presentada per la representant d'Alcaldia de Santa Anna, Leo Olivares, sobre la sol·licitud de col·locació de finestres i aire condicionat en el Centre Cívic de Jubalcoi, a Salades, aprovada en la sessió d'1 d'octubre de 2024, s'informa que les finestres ja han sigut col·locades i respecte a l'aire condicionat, s'ha sol·licitat pressupost d'instal·lació per a una màquina *inverter* per conductes per a un edifici de 37.000 frigories, i s'estima un cost de 20.000 €. No obstant això, el seu import resulta excessiu i s'estudiara la possibilitat d'un altre sistema d'aire condicionat que resulte més econòmic.

En segon lloc, en relació a la proposta sobre contaminació acústica, del vocal del Grup Municipal Compromís, aprovada en la sessió d'1 d'octubre de 2024, per les molèsties que ocasiona als veïns de Jubalcoi i Salades el soroll generat per l'activitat de la mercantil Tempe, s'informa que els servicis tècnics d'Obertures es van reunir amb el denunciant a principis de gener de 2025, i li van indicar que es passarien per la seua casa al febrer per a realitzar un mesurament sonomètric. El vocal del Grup Municipal Compromís confirma que este mesurament s'ha realitzat.

Respecte a les propostes de les Juntes de Districte celebrada el dia 11 de desembre de 2024 s'informa el següent:

En relació a la proposta de la presidenta sobre adequar la zona exterior del Centre Cívic la Gàl·lia, pel Departament de Parcs i Jardins s'informa que el manteniment d'eixa zona es realitza periòdicament. Quant a instal·lació de jocs infantils i creació d'una àrea d'elements biosaludables, es pren nota per a dur-la a terme en pròximes intervencions.

Respecte a les propostes realitzades per la vocal representant de les associacions sobre instal·lació de fanals solars en la partida de Santa Anna, s'ha verificat la carència d'il·luminació adequada en la zona. La segona de les seues propostes, relativa a la col·locació de guals en el camí de l'Olmè, es troba encara en estudi per part dels tècnics.

4. PROPOSTES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA

4.1 Calendarització de la data de la següent sessió ordinària del Ple.

La presidenta del Districte sotmet a votació la data proposta per a la següent sessió ordinària, establida per a l'**11 de juny de 2025**, i queda per concretar el lloc i l'hora de la seua celebració.

La secretària pregunta si hi ha algú que vol realitzar alguna observació respecte a la data proposta. No havent-hi objeccions, se sotmet a votació. És aprovada per unanimitat dels presents.



La presidenta recorda als assistents que les propostes per a esta sessió es poden presentar fins 10 dies abans de la data indicada.

4.2 Debat i votació de la proposta sobre la millora en la seguretat del camí del Paracaigudista a la pedania de Jubalcoi.

La presidenta presenta la segona proposta relativa a la seguretat viària en el camí del Paracaigudista, situat en la pedania de Jubalcoi. Informa que este camí, situat entre la carretera d'Alacant i el camí antic d'Alacant, és una via d'alt trànsit, especialment en els voltants del Newton College i del conjunt residencial confrontant. Assenyala que els vehicles circulen a gran velocitat i que la visibilitat en les eixides de les vivendes és limitada, la qual cosa incrementa el risc d'accidents.

Com a mesura per a millorar la seguretat viària en la zona, planteja la instal·lació d'espills de visibilitat en els accessos residencials i la col·locació d'elements reductors de velocitat. Així mateix, sol·licita un estudi tècnic que avalue les possibles solucions a implementar en l'àrea.

Obert el torn d'intervencions, es realitzen diversos comentaris sobre la problemàtica plantejada, en què destaca l'alta velocitat dels vehicles que circulen per la zona.

El representant d'Alcaldia de la Peña de les Àguiles manifesta el seu escepticisme respecte a la viabilitat de la proposta, argumentant que, en experiències prèvies, després de la intervenció dels tècnics de Trànsit en situacions similars, no s'han implementat mesures concretes. Assenyala que, malgrat haver dedicat diversos dies a avaluar l'estat del camí vell de Crevillent juntament amb l'enginyer de Trànsit, no s'ha aconseguit una solució efectiva, la qual cosa genera dubtes sobre la possibilitat que esta nova sol·licitud prospere.

La regidora-presidenta, Irene Ruiz, intervé assenyalant que, precisament per eixe motiu s'està duent a terme la votació, amb l'objectiu que es millore el tram en qüestió.

També en este punt intervé el tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus, José Claudio Guilabert, per a manifestar que, en els últims 16 mesos, s'han atés moltes sol·licituds de millores en la seguretat viària de diferents pedanies. S'han dut a terme actuacions com la instal·lació de passos de vianants elevats, espills de visibilitat, senyalització en entorns escolars i la implementació de radars en zones d'alta velocitat.

No havent-hi més intervencions, se sotmet la proposta a votació.

La proposta s'aprova per unanimitat dels assistents.

A les 20.05 s'incorpora a la reunió les vocals del Grup Municipal Socialista Fe Saiz López i Adoración Martínez Román

4.3 Debat i votació de la proposta sobre la necessitat d'instal·lació de fanals i tendal tipus marquesina en la parada d'autobusos en el camí de Castella.

La presidenta explica la proposta, que reproduïx la petició que li traslladen els veïns. Proposa la col·locació d'algun fanal i un tendal tipus marquesina en la parada d'autobusos situada en el camí de Castella, prop del pàrquing dels autobusos urbans d'Elx del grup Avanza, on té parada la línia R1. Actualment, només disposa d'un banc, sense cap mena de resguard ni il·luminació adequada. Destaca que, especialment a l'hivern, la falta d'il·luminació suposa un problema de seguretat per als usuaris, atés que a les 18.00 hores ja és de nit.

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades i una vegada aclarida la qüestió és sotmesa a votació la proposta sobre la necessitat d'instal·lació de fanals i tendal tipus marquesina en la parada d'autobusos en el Camí de Castella.

La proposta s'aprova per unanimitat dels presents.

5.- PROPOSTES DELS VOCALS

La presidenta dona pas a les propostes que han sigut incloses en l'ordre del dia, i assenyala que, respecte de les propostes que no han sigut incloses, s'ha remés notificació en què es motiven les causes de la seua no-inclusió als interessats.

5.1 Debat i votació, proposta presentada pel vocal representant d'Alcaldia a Ferriol i les Vallongues, Gregorio Pastor Martínez, sobre l'eixamplament del camí de València.

La presidenta cedix la paraula al representant de l'Alcaldia en la partida de Ferriol i les Vallongues, Gregorio Pastor Martínez, perquè expose la seua proposta.

El representant d'Alcaldia a Ferriol i les Vallongues explica que es tracta d'un camí de reduïdes dimensions, en el qual a penes cap un cotxe, i, no obstant això, transiten camions de grans dimensions, incloent-hi tràilers de tres eixos amb remolc. Destaca la perillositat de la situació i assenyala que, l'estrenyiment del camí, juntament amb l'abocament d'aigües procedents dels tubs d'Urbaser agreuja el problema.

Una vegada exposat l'anterior, sense que hi haja objeccions al respecte és sotmesa a votació.

La proposta és aprovada per unanimitat dels assistents.

5.2 Debat i votació de la proposta de la vocal representant de les associacions sobre la climatització en el Centre Social-Cívic de Santa Anna.

La presidenta cedix la paraula a la vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez.

La vocal representant de les associacions explica que esta sol·licitud ha sigut plantejada en reiterades ocasions a causa de les condicions climàtiques del centre, que dificulten el desenrotllament de les activitats. Assenyala que els assistents als tallers, així com els participants en activitats, com els balls, li han traslladat esta necessitat de millora, ja que les actuals condicions en les quals es troba el centre els genera molta incomoditat.

La secretària pregunta si hi ha algú que hi desitge intervindre o realitzar alguna observació.

S'hi planteja la necessitat de conèixer el cost de la instal·lació abans de procedir a esta. S'aclarix que la proposta busca, en primera instància, l'elaboració d'un informe tècnic que determine la viabilitat i el cost aproximat de la instal·lació, amb la finalitat de valorar la seua possible execució en el futur.

Finalment, se sotmet la proposta a votació, i resulta aprovada per unanimitat la citada proposta consultiva per al seu estudi i viabilitat.

5.3 Debat i votació, proposta de la representant de les associacions sobre l'asfaltatge del camí de la zona central de la Gàl·lia.

La presidenta cedix la paraula a la vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, per a la seua exposició.

La vocal representant de les associacions pren la paraula i la cedix al seu torn a Virgili López Camarasa, en representació de l'associació Partida d'Altabix, qui considera, pot explicar millor el seu contingut. S'exposa que el camí central de la Gàl·lia, igual que altres zones de l'Alcoraia, va ser intervingut fa uns anys amb l'obertura d'un entroncament, però actualment l'estat de l'asfalt presenta deterioracions considerables, especialment en algunes zones on la calçada s'ha anat deteriorant amb el pas del temps. Així mateix, el camí és una via principal de la pedania, utilitzada diàriament per residents i escolars, la qual cosa reforça la necessitat de la seua millora.

Una vegada exposat l'anterior, i sense més aportacions, és sotmesa a votació la proposta, que és aprovada per unanimitat dels assistents.

6.- DACIÓ EN COMPTE PER LA PRESIDÈNCIA DE L'ACORD DE LA JGL DE DATA 13 DE FEBRER DE 2025 I MODIFICACIÓ D'ACORD DE DATA 20 DE FEBRER DE 2025.

La presidenta procedix a donar compte de l'acord de la Junta de Govern Local del 13 de febrer de 2025 i la seua modificació, de data de 20 de febrer de 2025. Cedix la paraula a la tècnica de Participació i Districtes, Silvia Peral, qui procedix a explicar que l'acord distribueix entre les diferents Junes Municipals de Districte l'import de les partides pressupostàries destinades a activitats del districte i al manteniment dels espais públics dins dels Districtes.

La quantitat assignada a este Districte és de 40.000 euros en les dos partides, per la qual cosa ascendix a un total de 80.000 €, tal com ha informat la presidenta a l'inici de la sessió. Així mateix, s'aclarix que va haver-hi un segon acord de la Junta de Govern Local, de rectificació, a causa d'un error material en la transcripció del número de la partida, encara que l'import assignat a esta Junta Municipal es manté sense canvis. Per este motiu, existixen dos acords de la JGL sobre la mateixa qüestió, sense que això afecte el pressupost ja informat a l'inici de la sessió.

7.- PRECS I PREGUNTES DELS MEMBRES DEL PLE DE LA JUNTA.

La presidenta inicia el torn de precs i preguntes, dona la paraula als vocals que han sol·licitat la seua intervenció a l'inici de la sessió.

Intervé, en primer lloc, la vocal representant del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez, qui explica que porten quasi dos anys en l'actual legislatura, a més de diversos anys anteriors, sol·licitant un contenidor adaptat per al camí dels Puços, considera que ja és moment que s'atenga esta petició.

La presidenta aclarix que este torn és per a precs i preguntes, i que el plantejat podria considerar-se una proposta. La vocal del Grup Municipal Socialista insistix que no es tracta d'una proposta nova, sinó que la proposta ja va ser realitzada. Es tracta d'un prec perquè s'atenga esta proposta.

Afig un segon prec, relacionat amb el servei de taxi compartit, que indica que la falta d'este servei està perjudicant greument els veïns, ja que en un principi es pensava que l'autobús passaria pel centre, però finalment no ha sigut així. Sol·licita informació sobre quan s'implementarà este servei.

A continuació, intervé el vocal representant del Grup Municipal Socialista, Ramón Benito, qui pren la paraula i exposa el seu prec, en relació a la instal·lació d'un espill a Bonavista, concretament entre el carrer Granja de Rocamora i el carrer Pego. Es tracta d'una zona amb pendent i revolta, la qual cosa dificulta la visibilitat. Aclarix que es va presentar com a sol·licitud per escrit fa molt temps, però no pròpiament com a proposta de Junta.

La regidora-presidenta li indica que, perquè la sol·licitud tinga recorregut, ha de presentar-se com a proposta formal en la següent junta.

En este punt, intervé el tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus, José Claudio Guilabert, qui informa que procedirà a verificar l'estat de la sol·licitud.

Pren la paraula el vocal representant del Grup Municipal Popular, Trinitario Agulló, sol·licita aclariment sobre la gestió de les festes, i pregunta si han de continuar realitzant les sol·licituds directament o si tot es canalitza ara a través del districte.

La regidora-presidenta li respon que les sol·licituds relacionades amb festes han de dirigir-se a l'àrea corresponent, és a dir dirigint-se a Festes. El districte col·laborarà en el que corresponga, però la gestió principal continua depenent la comissió, com s'ha fet fins ara, mentre que el districte col·laborarà en el que siga necessari.

Seguidament, se li cedix el torn de paraula al representant d'Alcaldia en la pedania de Ferriol i les Vallongues, Gregorio Pastor, qui qüestiona si les propostes que es voten en Junta té alguna utilitat.

La regidora-presidenta, Irene Ruiz, li respon que moltes de les propostes votades i aprovades han sigut d'utilitat per a: la inclusió de camins en el pla d'asfaltatge, la posada en marxa projectes, i la solució de problemes de sorolls, com el que ocasionava Tempe als veïns, entre altres qüestions.

El representant d'Alcaldia de Ferriol i les Vallongues, replica que, malgrat això, continua havent-hi camins sense arreglar i esmenta específicament la seua sol·licitud anterior sobre la reparació del camí de València, i assenyala que, encara que va ser aprovada, no s'ha executat. Expressa la seua frustració, qüestionant la utilitat de les votacions si finalment les propostes no es duen a terme.

El regidor de Pedanies explica que no és possible executar totes les actuacions immediatament, ja que depén de la viabilitat i la tramitació que cada actuació requereix. Però les propostes aprovades es traslladen i es gestionen segons la seua viabilitat i els recursos disponibles.

Així mateix, el representant d'Alcaldia de Ferriol i les Vallongues pregunta pel servei d'autobús en les pedanies del nord, indica que ha sol·licitat informació en reiterades ocasions sense obtindre resposta satisfactòria.

Seguidament, intervé el tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus, José Claudio Guilabert, i li reitera, com ja se l'ha informat en ocasions anteriors, que la legislació vigent només permet millorar freqüències i optimitzar les línies ja existents. En zones on no hi ha servei prèviament, no es pot establir una nova línia fins que es licite el nou plec de transport en 2027. Per a mitigar esta situació, l'Ajuntament ampliarà el servei d'Elx Taxi amb una cobertura millorada en àrees sense accés al servei d'autobusos.

La intenció de l'Equip de Govern és que, l'any 2027, tot estiga en funcionament i que totes les pedanies del nord tinguen accés a transport públic.

La secretària cedix la paraula al següent vocal, representant del Grup Municipal VOX, Antonio José Cuenca, qui planteja la preocupació sobre la deterioració dels pins en la muntanya pública de Peña Carrús, pròxim al cementeri, destaca les seues carències i falta de manteniment. En consultar sobre la competència per a la seua gestió, el tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus, José Claudio Guilabert, pren la paraula, de nou, i explica que la responsabilitat varia segons la titularitat del terreny. Si és terreny municipal, l'Administració municipal ha d'actuar, si és propietat d'una altra administració o és privat, es requereix a l'Administració o al propietari perquè actuen. També assenyala que algunes àrees enfronten plagues o virus que afecten a tota la Comunitat Valenciana, i requereixen tractaments específics.

Seguidament, se cedix la paraula al vocal representant del Grup Municipal Compromís, Vicent Ripoll, qui desitja que se li aclarisca el motiu pel qual no s'han admés a tràmit les seues propostes.

A continuació, la regidora-presidenta cedix la paraula a la tècnica de Participació i Districtes, qui explica, tal com s'ha notificat al citat vocal els motius pels quals les propostes no han sigut admeses, que són la falta de competència de la Junta Municipal per a realitzar este tipus d'actuacions. Referent a la reunió sol·licitada amb el Consorci, s'informa que esta ja va tindre lloc el passat 18 de febrer amb la participació entre d'altres de l'alcalde, el regidor de Pedanies, el regidor de servicis públics, la presidenta del districte i la regidora-presidenta. En esta reunió va abordar, entre altres qüestions, la busca de solucions concretes i compromisos per a abordar el problema de manera efectiva.

L'última intervenció correspon a la representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, que suggerix la possibilitat d'elaborar un pla de treball per a la gestió de les propostes, on es prioritzen les necessitats de les pedanies que conformen el Districte i es garantisca que totes realitzen propostes de manera equitativa. Així, s'evitaria que se solaparen les propostes amb actuacions que ja han sigut gestionades per altres vies.

Es pren nota del prec, i amb ella es finalitza el torn de prec i preguntes dels membres del Ple.

8.-PRECS I PREGUNTES DEL PÚBLIC ASSISTENT.

Després d'esta intervenció, la presidenta procedix a donar pas a les preguntes del públic assistent a la sessió, i cedix la paraula a M. Jesús Pacheco, veïna del camí dels Puços, qui fa un prec sobre el servici de taxi del qual ja s'hi ha parlat, i sobre el contenidor que ja va apuntar la vocal representant del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez.

Al final de la intervenció, la secretària cedix la paraula a Asunción Agulló, veïna de Jubalcoi, qui pren la paraula per a plantejar un prec relacionat amb la modificació de la línia d'autobusos, concretament la línia 11, ja que el Centre de Jubalcoi ha començat a rebre una gran afluència de persones gràcies als esforços realitzats. En particular, les persones que assistixen a classes de gimnàstica, moltes d'elles jubilades, tenen dificultats per a accedir a causa de la distància que hi han de caminar. Esta zona, entre la carretera nacional i la Via Parc, és la més poblada de Jubalcoi, i la línia 11 d'autobusos podria modificar-se mínimament per a millorar el servici. Aclarix que esta modificació ha sigut presentada com a proposta per l'alcalde.

A continuació, se li cedix la paraula a Virgilio López Camarasa, de l'associació Partida Altabix, qui pregunta si es té en compte la densitat de població i l'extensió territorial en distribuir els recursos entre els diferents districtes. Assenyala que, si és el cas, la zona de Bonavista, la Gàl·lia i la resta de la pedania d'Altabix representa una de les àrees més grans del municipi i considera que hauria de tindre un major pes en la distribució de fons a causa de la seua extensió i població.

La regidora-presidenta, Irene Ruiz, respon afirmant que sí que es té en compte la població i l'extensió territorial en fer el repartiment de recursos en el Districte en el seu conjunt, però no per pedanies.

Virgilio López Camarasa argumenta que dins del Districte 10, la seua pedania té més pes, i hauria de tindre més pes en les propostes, considera que caldria tindre-ho en compte.

Intervé en este punt el regidor de Pedanies, Raúl Sempere, qui apunta que a més del pressupost de Districtes, enguany s'ha rebut una assignació de 200.000 euros del Consorci, la qual cosa implica que hi haurà més recursos per a les tres pedanies del nord.

A continuació, la secretària cedix la paraula a l'últim participant del torn de paraula dels assistents del públic, Ana Molina de l'AV de Santa Anna.

Ana Molina, primerament, exposa que, en la pedania de Santa Anna no arriba cap mitjà de transport. Encara que se'ns va informar que es resoldria a l'inici de l'any, ara se'ns ha dit que serà al juny. Sol·licita que esta millora es pugui avançar, ja que en l'actualitat no existixen voreres i és molt perillós caminar per la carretera, a més de no comptar amb enllumenat públic. Considera fonamental ampliar les parades de taxi-bus en eixa zona per a evitar que les persones hagen de caminar per la carretera sense il·luminació fins a arribar a les parades.

També suggerix que s'afigen parades de taxi-bus en punts clau com la universitat, l'hospital i altres llocs d'importància, com la ciutat esportiva, per a facilitar l'accés dels residents i persones que necessiten acudir a estos llocs, especialment aquells que no tenen accés fàcil al transport públic.

Respecte als cartells informatius per a arribar a Santa Anna, prega que s'instal·len dos cartells en l'eixida de l'autovia cap a Santa Anna, com ja va sol·licitar fa cinc anys en l'anterior legislatura i va reiterar durant la legislatura actual, amb la finalitat d'orientar millor els conductors, i encara no hi ha senyalització adequada.

I, finalment, en relació amb el tema de les olors, Ana Molina fa referència a una reunió anterior en la qual es va discutir sobre la qualitat de l'aire i els possibles contaminants presents en la zona. En eixa reunió va sol·licitar els resultats de l'auditoria que avalua la qualitat de l'aire, els contaminants presents i el seu impacte en la salut pública. No obstant això, se l'ha informat que no poden proporcionar-li l'auditoria completa, però sí els resultats específics relacionats amb els nivells de contaminació.

En este punt, el tinent d'alcalde de Servicis i Espais Públics, Innovació, Contractació i Fons Europeus José Claudio Guilabert Gómez, qui exposa que en una reunió prèvia se'l va informar que no se li podia entregar directament l'auditoria, però que podia accedir-hi si ho sol·licitava.

Ana Molina respon que, malgrat la seua sol·licitud, no ha rebut resposta i que ningú li ha proporcionat els resultats de l'auditoria, la qual cosa li preocupa, que com a veïna de la zona confia que els representants de l'Ajuntament i els tècnics competents tenen la responsabilitat de verificar si la qualitat de l'aire està afectant la salut pública dels veïns del nord d'Elx.

Quant a la sol·licitud de veure els resultats de l'auditoria, José Claudio Guilabert l'informa que es va reiterar que s'havia convidat els interessats a reunir-se i revisar la informació en el departament corresponent. No obstant això, va destacar que no es poden entregar uns certs documents directament a causa de restriccions legals del procediment administratiu.



Finalment, Ana Molina, subratlla que un tècnic de l'Ajuntament hauria de verificar els resultats en nom de la institució i garantir que els veïns reben informació precisa i de confiança sobre la qualitat de l'aire i altres possibles riscos per a la salut.

No havent-hi més assumptes a tractar, a les 21.15 hores, del dia de la data al principi assenyalada, s'alça la sessió.

I per deixar-ne constància, estenc la present acta, segons estableix l'article 16 del RODJM, amb el vistiplau de la presidenta de Districte.

Laura Sánchez Brotons

M. José González Romero

Vist i plau presidenta del Districte

Firma: secretària